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1.2 Divadlo na výstavě . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
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3.5 Nájemné z bytů ve vlastnictví MČ Brno-Slatina . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10
3.6 Slatinská kasárna . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10
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8.2 Jubilanti ve Slatině . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27
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9.6 Olympiáda dětí a mládeže v Olomouci . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 34
9.7 Slatinský kros . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 34
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1
Významné události

1.1 Sčítání lidu

Rozhodným okamžikem pro sčítání byla půlnoc z 25. na 26. března 2011. Sčítací komisaři roznesli
do domácností tři druhy formulářů:

• zelený sčítací list osoby (každý člověk v domácnosti dostal svůj vlastní list)

• žlutý bytový list (každá domácnost dostala svůj vlastní list)

• oranžový domovní list (ten dostali pouze vlastníci nebo správci domů)

Vyplňování bylo možno bud’ prostřednictvím formulářů, tedy papírová forma nebo formou on-
line pomocí internetu. Komisary byli jmenováni pracovníci České pošty, kteří zajišt’ovali rozne-
sení formulářů a po vyplnění jejich sběr od občanů, pokud je občané neodevzdali na úřadovnách
pošty nebo je neodeslali pomocí internetu.

1.2 Divadlo na výstavě

Divadelní soubor J. K. Tyl spolu se Slatinským historickým klubem uspořádali v prostorách po-
bočky Mahenovy knihovny ve Slatině výstavu historických divadelních plakátů na představení
slatinského divadelního souboru spolu s fotografiemi herců v těchto představeních. Výstavu na-
vštěvovali nejen bývalí a současní herci tohoto souboru, ale i navštěvníci divadla ve Slatině a
občané.

1.3 Kaplička v Malé Slatině

V tomto roce uplynulo 100 let od postavení kapličky v Malé Slatině. Její historie je podrobně
popsána v Druhé knížce o Slatině a Třetí knížce o Slatině. Kaplička je nyní pěkně opravená a
stává se tradicí, že každý rok v květnu se zde koná odpolední pobožnost za účasti líšeňských
duchovních a věřících nejen ze Slatiny.

V tomto jubilejním roce zde byla v květnu sloužena slavnostní mše sv.
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Vlevo: Záběr z výstavy divadelních plakátů
Vpravo: Z instalace divadelních plakátů. Zleva Ing. Vysočan, vedoucí knihovny J. Tomanová, L. Krejčí2



Kaplička na Skalkách, současný stav

1.4 Kaplička na Skalkách

Ve Slatině, poblíž Nové čtvrti, nad sídlištěm a nad ulicí Hviezdoslavovou, je v jedné soukromé
zahradě malá barokní kaplička, pocházející z roku 1726. Dle ústního podání byla tato kaplička
postavena při tehdejší silnici z Brna do Olomouce jako poděkování za záchranu života. Traduje
se, že tudy projížděl panský kočár a pánovi se zdálo, že koně běží málo rychle a při předjíždění
jiného vozidla se navíc rouhal i Bohu. Ten jej za jeho chování ztrestal tím, že do kočáru uhodil
blesk, koně se splašili a kočár se převrhl. Pán však zůstal na živu, a tak jako prosbu za odpuštění
a zároveň i jako poděkování Bohu nechal pán na místě neštěstí postavit malou kapličku. Výjev
byl zobrazen na dřevěné desce a obraz umístěn uvnitř kaple. Někdy po II. světové válce obraz
z kapličky zmizel.

O kapličku se starala líšeňská farnost někdy do poloviny XX. století. Pozemek, na kterém kap-
lička stojí, byl původně v líšeňském katastru, od 50. let je v katastru Slatina a jeho vlastníci se mě-
nili. V době překatastrování byli vlastníci pozemku manželé Št’astní, kteří se o kapličku pečlivě
starali. V poslední čtvrtině XX. století začala po smrti manželů Št’astných chátrat. Až v roce 2005
začali členové Slatinského historického klubu s podporou vedení MČ Brno-Slatina proces prohlá-
šení kapličky za kulturní památku. Myšlenku podporoval i mladý badatel Mgr. Vilém Walter. Celé
správní řízení bylo náročné nejen na čas, ale zejména na trpělivost. Bylo nutné nenechat se od-
být při přesvědčování příslušných institucí, které rozhodovaly v procesu prohlašování kapličky
za kulturní památku. Vstřícný postoj zaujali pracovníci Národního památkového ústavu – jeho
územního pracoviště v Brně i pracovníci odboru kultury krajského úřadu Jihomoravského kraje
ve svých stanoviskách pro Ministerstvo kultury. Vyjádření odboru památkové péče Magistrátu
města Brna pro ministerstvo bylo však problematické a nejednoznačné, zájem o zapsání kapličky
do seznamu kulturních památek z jejich stanoviska nebyl viditelný. Několik urgencí Slatinského
historického klubu na Ministerstvo kultury bylo bez odezvy, stále nebyly vyjasněny vlastnické
vztahy k pozemku, na němž kaplička stojí. Až v prosinci 2010 dostala parcela v dražbě nového
vlastníka, který si této barokní památky cení a hodlá o ni citlivě pečovat.

Téměř sedmileté snažení mělo úspěšný závěr a dne 27. června 2011 Ministerstvo kultury pro-
hlásilo kapličku za kulturní památku.

Je to pro Slatinu skutečně významná událost, protože dosud jedinou kulturní památkou, za-
psanou ve státním seznamu kulturních památek, je Kaple sv. Floriána na Přemyslově náměstí.
A tak má Slatina dvě kulturní památky, zapsané v oficiálním státním seznamu.

V této souvislosti není možné pominout nenápadný kříž z pískovce tzv. jetelinkového tvaru,
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Vzpomínka na 26. duben 1945 – Ing. Navrátil pokládá kytici

který se v současné době nachází při kostele sv. Jiljí v Líšni. Jedná se o kříž, který sem byl pře-
místěn ze zrušeného starého líšeňského hřbitova a který je datován rokem 1726, tedy stejným
datem, v kterém byla postavena kaplička. Jméno na kříži nedává žádné indície, o koho by se
mohlo jednat. Vkrádá se myšlenka, že možná při havárii kočáru zahynul některý ze služebníků
při záchraně pána a ten mu jako projev vděčnosti nechal na hrob vytesat tento kříž. Určitě to nebyl
někdo z prostých lidí, protože těm se na hřbitov dávaly pouze dřevěné kříže. Je to taková malá
záhada, jejíž vyřešení by si vyžádalo hlubší pátrání v historických archívech.

1.5 Vzpomínkové akce

1.5.1 Osvobození Slatiny

26. dubna se sešli občané u pomníků slatinským obětem I. a II. světové války, aby uctili památku
všech, kteří položili své životy, abychom my mohli žít. Představitelé obce položili kytice k pomní-
kům nejen slatinských občanů, ale i vojáků spojeneckých vojsk, kteří zahynuli na území Slatiny
v bojích II. světové války. Zasvěcený projev o osvobozovacích bojích na konci II. světové války
přednesl PhDr. Karel Janiš.

1.5.2 28. říjen

Vzpomínka na vznik Československé republiky je už tradičně spojena s lampionovým průvodem
dětí. Průvod vychází od Slunečního dvora a Přemyslovým náměstím, ulicí Zlínskou, Budínskou
a Matlachovou dojde až k pomníkům před kostelem Povýšení sv. kříže.

Krátký úvodní projev přednesl starosta Jiří Ides a zasvěcený odborný výklad k událostem při
vzniku naší republiky provedl PhDr. Karel Janiš.

Průvod s lampiony je pro děti vítanou atrakcí, a ani si neuvědomují, že současně se v nich
i jejich dospělém doprovodu buduje národní povědomí.
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2
Z rozhodování zastupitelstva

2.1 Zřízení komisí

Rada MČ zřídila po volbách následující komise:

Komise kulturní: Petr Čampa, Mgr. Štěpán Cenek, Zdeněk Malčík, PaeDr. Jarmila Balejová, Ji-
řina Tomanová

Komise sociální: Mgr. Věra Mazánková, Bc. Lenka Cenková, MUDr. Zuzana Fialová, Alena Ho-
loubková, Alena Hrušková, Lada Fronková, Marie Kheilová

Komise bytová: Radomír Křemeček, Bc. Petr Semrád, Dana Bystřická, Ludmila Sedláčková, Jiří
Heřmanský

Komise majetková: Ivo Ševeček, Radim Major, JUDr. Danuše Motáčková, Pavel Kotrla, Ivona Háj-
ková

Komise dopravně bezpečnostní: Mgr. Pavel Šváb, Ing. Pavel Drahovzal, Zdeněk Červinka, Ing.
František Keberle, Václav Hodaň

Komise pro rozvoj a koncepci MČ Brno-Slatina: Ing. František Keberle, Petr Adamec, Josef Brandýs,
Ing. Arch. Gabriel Kopáčik, Václav Lexa

Komise školská: Pavla Vonášková, Mgr. Jana Švábová, Jana Bártová, Ing. Jiří Veselý, Jan Čech

Jmenovala redakční radu Aktualit o Slatině: Jiří Toman, PhDr. Karel Janiš, Radomír Čech, Tomáš
Máca, Markéta Kučerová, František Harašta, Naděžda Křemečková.

2.2 Rozhodnutí Rady a zastupitelstva

• Rada MČ souhlasila s bezúplatným převodem dopravních prostředků ŠKODA Fabia combi
(příp. FELICIA combi) a VW Transporter z majetku Policie ČR pro Jednotku sboru dobro-
volných hasičů a pověřila starostu jednáním.

• Rada také souhlasila s uzavřením dohody s obcí Podolí a Velatice o platbách neinvestičních
nákladů za žáky v těchto obcích, kteří navštěvují ZŠ ve Slatině. Podolí by mělo platit 6 000 Kč
za jednoho žáka, Velatice tolik, kolik představují neinvestiční náklady na žáka v této obci.

• Byla jmenována komise pro posouzení žádostí o Veřejnou podporu malého rozsahu (de mi-
nimis) z rozpočtu MČ ve složení: Ing. Karel Fiala, Ing. Václav Klajsner, Ing. Pavel Drahovzal
a Evžen Šik. Celková částka pro rok 2011 činí 335 000 Kč.

• Blokové čištění ulic, které provádějí Technické služby Brno-Slatina je stanoveno na jaře v ter-
mínu od 24.3. do 27.4. a na podzim od 23. 8. do 21. 9. 2011.
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• S platností od 1. 4. 2011 byl vedoucím sociálního odboru jmenován Mgr. Leoš Spáčil.

• Rada MČ rozhodla o vybudování nové třídy MŠ pro 27 dětí ve volných prostorách v budově
ZŠ na Jihomoravském náměstí 2.

• Dále rada rozhodla o vybudování parkovišt’ v panelovém sídlišti do tří etap:

1. etapa: ul. Kroměřížská, Dědická 2

2. etapa: ul. Bučovická, Dědická 1

3. etapa: ul. Prostějovská a část ul. Rousínovské

• Bylo schváleno pořádání Slatinského kulturního léta agenturou Umělecká produkce Ha-
rold.

• Bylo schváleno zvýšení kapacity MŠ Jihomoravské náměstí 4 při Základní škole Jihomorav-
ské náměstí 2 z 87 dětí na 94 dětí a zvýšení kapacity MČ Jihomoravské náměstí 5 ze 181 dětí
na 191 dětí a to s účinností od 1. 9. 2011.

• Rada MČ Brno-Slatina zrušila referát životního prostředí a zemědělství a stanovila celkový
počet zaměstnanců ÚMČ na počet 25.

• Zastupitelstvo MČ Brno-Slatina na svém mimořádném zasedání 19. května projednávalo
důležitý dokument týkající se připomínkování tří zpracovaných konceptů nového Územ-
ního plánu města Brna. Tento významný dokument byl předložen k projednání v Komisi
pro rozvoj a koncepci naší městské části, následně jej projednala Rada MČ a doporučila ke
schválení Zastupitelstvu MČ. Orgány MČ, projednávající zmíněný materiál, se důkladně a
dopodrobna zabývaly všemi lokalitami ve Slatině a zastupitelstvo schválilo seznam připo-
mínek k nově tvořenému Územnímu plánu města Brna i pověřilo starostu jejím zasláním
pořizovateli, tedy na Odbor územního plánování a rozvoje města Brna.

• Bylo prominuto nájemné za užívání prostor na Staré radnici za I. pololetí roku občanskému
sdružení J. K. Tyl-divadelní soubor – za podmínky provádění úklidu a běžných údržbář-
ských prací v užívaných prostorách.

• Připravuje se zpracování investičního záměru na opravu komunikací v Černovičkách a zpra-
cování investičního záměru Parkoviště na ulicích Dědické a Bučovické Brno-Slatina.

• Rada rozhodla snížit kapacitu základní školy Přemyslovo náměstí l z 400 žáků na 370 žáků.
Pro výuku se již nepoužívá tzv. školička, postavená v bývalém parku (při jeho zřízení za I.
republiky ve 20. století byl pojmenován jako Fügnerův park, ale pojmenování se již pomalu
zapomíná). Rozhodnutí platí od 1. 9. 2012.

2.3 Hospodaření městské části Brno-Slatina za rok 2011

Příjmy celkem 70 780 tis. Kč

Výdaje celkem 122 864 tis. Kč

Financování 58 254 tis. Kč

Skutečnost roku
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Ze státního rozpočtu neinvestiční dotace 10 397 tis. Kč

Z rozpočtu Jihomoravského kraje (celkem) 254 tis. Kč

na vybavení nové třídy MŠ 250 tis. Kč

na hasiče 4 tis. Kč

Z rozpočtu města Brna (celkem) 36 071 tis. Kč

neúčelová dotace 24 240 tis. Kč

na technickou infrastrukturu obytných souborů 5 960 tis. Kč

na zřízení 1. třídy pro MŠ 1 500 tis. Kč

na myčku černého nádobí v ZŠS 150 tis. Kč

na vybudování parkoviště 4 000 tis. Kč

na projekt prevence kriminality 141 tis. Kč

na provozní náklady DDM 80 tis. Kč

Z rozpočtu obcí na cizí žáky navštěvující naše ZŠ 480 tis. Kč

Přijaté transfery

IV. etapa regenerace bytových domů 66 279 tis. Kč

parkoviště Kroměřížská, Dědická 1 054 tis. Kč

přestavba třídy po MŠ v objektu Jihomoravské náměstí 2 2 723 tis. Kč

infrastruktura u nové bytové výstavby 5 960 tis. Kč

projekt regenerace SVJ 496 tis. Kč

technické zhodnocení bytových domů 240 tis. Kč

myčka pro Zařízení školního stravování 137 tis. Kč

hrací prvek pro hřiště Slatinka 50 tis. Kč

PC SW pro správu bytů 145 tis. Kč

zbudování hudebny v DDM v rámci prevence kriminality 84 tis. Kč

Kapitálové výdaje z rozpočtu MČ

přijaté dlouhodobé půjčky 50 084 tis. Kč

splátky dlouhodobých půjček −8 523 tis. Kč

krátkodobé financování 10 523 tis. Kč

Financování
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Základní běžné účty k 1.1.2011 32 008 tis. Kč

Účet fondu rezerv a rozvoje 706 tis. Kč

Běžný účet sociálního fondu 41 tis. Kč

Celkem 32 755 tis. Kč

Základní běžné účty k 31.12.2011 22 211 tis. Kč

Běžný účet sociálního fondu 22 tis. Kč

Celkem 22 233 tis. Kč

Stavy finančních prostředků na bankovních účtech

Výrok auditora o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2011 a ověření účetní závěrky k 31.
12. 2011 zní: „Podle našeho názoru účetní závěrka podává věrný a poctivý obraz aktiv a pasiv MČ
Brno, Brno-Slatina k 31.12.2011 a nákladů a výnosů a výsledku jejího hospodaření a peněžních
toků za rok končící 31.12.2011 v souladu s českými účetními předpisy“.

Příspěvky organizacím zřízeným MČ Brno-Slatina

Výše ročních příspěvků: (skutečnost roku 2011) 3 027 tis. Kč

Základní škola Přemyslovo náměstí 1 3 439 tis. Kč

Základní škola a mateřská škola Brno, Jihomoravské náměstí 2 1 766 tis. Kč

Mateřská škola Brno, Jihomoravské náměstí 5 1 000 tis. Kč

TECHNICKÉ SLUŽBY Brno-Slatina 6 121 tis. Kč
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3
Všeobecné události

3.1 Výstavba ve Slatině

Od roku 1989 neprobíhá výstavba podle nějakého dlouhodobého plánu, protože se jedná o akti-
vity soukromých investorů, ale starosta má v územním řízení postavení účastníka řízení a do jisté
míry lze tedy výstavbu ovlivňovat. V roce 2010 až 2011 byla odsouhlasena stavba obytného sou-
boru Šmahova firem STAVOS Brno a.s. a Bouwfonds bytová výstavba s. r. o. v prostoru mezi ul. Tu-
řanka, Řípská, Za kostelem a oplocením zahrad rodinných domů v ul. Křehlíkova, kterou dělí
ul. Šmahova na dvě části s novými ulicemi Blažovická, Moutnická a Ponětovická a stavba obyt-
ného souboru firmy BEMETT Slatina s. r. o. v prodloužení ul. Křehlíkova.

V roce 2008 bylo zkolaudováno sedm bytových domů se 74 byty, v roce 2009 to bylo pět by-
tových domů s 82 byty a v roce 2010 byly zkolaudovány dva bytové domy s 38 byty. Jednalo se
o byty do osobního vlastnictví nebo byty družstevní. Rozestaveny jsou další dva bytové domy,
každý s 19 byty, a to v rámci obytného souboru Šmahova a byla zahájena stavba dalších dvou
bytových domů, opět každý po 19 bytech. Součástí obytného souboru Šmahova je již pravomocné
stavební povolení pro polyfunkční objekty, situované podél ul. Řípské a výstavba již byla zahá-
jena. Firma BEMETT Slatina buduje čtyři bytové domy se 76 byty. Firma Žitný, s.r.o. dokončila
výstavbu cca 20 řadových rodinných domů v prodloužení ulice Křehlíkova a realizuje obdobnou
výstavbu v ul. Kobylnické.

Na Černovické terase, která se rozkládá na 3 katastrálních územích, a to Slatina, Černovice
a Tuřany, je v katastrálním území Slatina již více méně vše obsazeno, zbývající minimální volné
plochy si střeží stávající firmy jako rezervu pro svůj rozvoj.

Vedoucí Stavebního úřadu ve Slatině je paní Ing. Naděžda Machová.

3.2 Doprava ve Slatině

Od 1. 1. 2011 byl Ministerstvem dopravy zpoplatněn dálniční úsek mezi Slatinou a Kývalkou,
ačkoliv Brno nemá dobudován velký městský okruh a zmíněná S1 jej simuluje, aby mohla být
doprava vytlačena mimo obytné městské čtvrti. Primátor pan Bc. Roman Onderka, MBA poslal
na Ministerstvo dopravy ČR protestní dopis, který podepsalo 17 starostů dotčených brněnských
městských částí.

3.3 Třetí knížka o Slatině

V únoru byla na zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Slatina slavnostně pokřtěna Třetí knížka o Sla-
tině, kterou svým nákladem vydal Slatinský historický klub. Tato publikace je mnohem rozsáh-
lejší než dvě předchozí. Svým obsahem doplňuje znalosti o Slatině a jejich obyvatelích o nové,
dosud neznámé informace. Je nutno konstatovat, že žádná městská část v Brně nemá tak rozsáhle
zpracovanou svou historii jako Slatina.

Předsedou klubu je Ing. Bohumil Reichstädter, CSc, místopředsedou PhDr. Karel Janiš.
Slatinský historicky klub klub byl založen právě před deseti lety a jeho členové pravidelně

publikují v Aktualitách o Slatině. Za dobu své existence byly již vydány tři Knížky o Slatině, čle-
nové klubu se zasadili o prohlášení Kapličky na Skalkách z roku 1726 za kulturní památku, dali
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podnět k instalaci dvou pomníků obětem II. světové války z řad spojeneckých armád, vlastním
nákladem pořídili pamětní desku nadučiteli A. Tillhonovi, zorganizovali instalaci pamětní desky
legionáři O. Veselému, uspořádali výstavu na památku legionářů z I. světové války. V roce 2011
v předsálí pobočky Mahenovy knihovny byla uspořádána výstava na památku obětí II. světové
války z řad slatinských občanů a výstavu historických divadelních plakátů (ve spolupráci s diva-
delním spolkem J. K. Tyl), zvoucích k divadelním představení členů J. K. Tyla. Originály plakátů
daroval do našeho Historického archívu slatinský divadelní spolek. Klub má již obsáhlý písemný
i věcný archív a množství fotografií ze slatinského života. Je nesporné, že činnost členů klubu je
pro Slatinu velmi přínosná.

V Aktualitách o Slatině byl zveřejněn vědomostní test o Slatině a její historii. Odměnou pro
vylosované účastníky byly dvě Třetí knížky o Slatině.

3.4 Regenerace sídliště na Tilhonově a Vlnité

Cihlové sídliště na těchto ulicích se po šedesáti letech dočkalo generální revitalizace. Nejprve byla
provedena revitalizace panelového sídliště, které bylo postaveno severně od původní slatinské
zástavby. Upřednostnění tohoto vlastně mladšího sídliště bylo z důvodu existence státního pro-
gramu PANEL, který dotoval část úroků z úvěru na revitalizaci. Revitalizace cihlového sídliště
zahrnovala 14 domů, které byly ve vlastnictví města Brna. Revitalizace byla u jednotlivých domů
prováděna v potřebném rozsahu a tedy i různého obsahu – pořebné izolace proti zemní vlhkosti,
statické poruchy, potřebná oprava střech, výměna starých oken a dveří, opravována byla i tzv.
francouzská okna. Lokální topení bylo nahrazeno novými systémy etážového topení, výměna no-
vých topných kotlů a celková tepelná izolace fasád domů, kromě drobnějších vylepšení komfortu
bydlení.

Revitalizaci prováděla firma IMOS Brno, a.s., která byla vybrána ve výběrovém řízení.
Celkové náklady na regeneraci 14 domů sídliště v lokalitě ulic Tilhonová a Vlnitá činily cca

65 milionů Kč.

3.5 Nájemné z bytů ve vlastnictví MČ Brno-Slatina

Výnosy z nájemného za byty, které jsou ve vlastnictví MČ Brno-Slatina, v roce 2011 činily 34 569
tis. Kč.

3.6 Slatinská kasárna

V čísle 6 Aktualit o Slatině poskytl předseda MČ Brno-Slatina pan Jiří Ides rozhovor o budouc-
nosti Slatinských kasáren. Informoval o tom, že společnost JIŽNÍ CENTRUM BRNO, a.s. jako
vlastník a zadavatel veřejné obchodní soutěže pro budoucího investora v areálu Slatinských ka-
sáren uzavřela v roce 2010 smluvní vztah se společností IMOS development uzavřený investiční
fond a.s. jakožto vítězem soutěže. Nový investor získal pozemky a budovy v dané lokalitě a MČ
předložil studii s již konkrétní podobou budoucího využití dané lokality. Majetkoprávní vztahy
jsou tedy již vyřešeny a nová lokalita bude nabízet byty, obchody, služby, zeleň a sportoviště.
Byla již zbourána hlavní ústřední čelní budova, postavená v roce 1937 podle plánu architekta
Bohuslava Fukse. Předpokládané dokončení výstavby je rok 2019.

Vznikne úplně nová moderní čtvrt’ v MČ Brno-Slatina, která bude její okrasou. Pozoruhodná
je zkušenost pracovníků realitních kanceláří, kteří nabízejí bydlení ve Slatině: kdo se jednou nastě-
huje do Slatiny, ten již málokdy hledá bydlení v jiné části Brna. Slatinské obyvatelstvo je ze všech
částí města Brna nejvíce stabilizované dle jejich zjištění. A staří slatiňáci se nediví, protože je zde
dostatek obchodů, lékařů, ale i restaurací, cukráren i vináren, dětských hřišt’, dvě základní školy
s dobrou pověstí, dvě mateřské školy (i když jejich kapacita však v současné době nestačí uspo-
kojit poptávku), dva sportovní areály pro mnoho sportů a výborná dopravní obslužnost nejen
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přímo do města, ale i do okolí Slatiny, zejména do lesů a k rybníkům v Líšni. Pohodlná trolejbu-
sová doprava do města až hlavnímu nádraží trvá zhruba čtvrt hodiny. I podnebí je zde mírnější,
není zde větrno a teploty jsou zde cca o tři stupně větší, než např. v severních částech Brna.

3.7 Nové chodníky a parkoviště

Rozsáhlou a ve Slatině nebývalou akcí byla úprava chodníků ve vytypovaných lokalitách. Sa-
mozřejmě, že mnoho chodníků ještě zbylo na příští rok, ale i dosavadní rozsah je zaznámenání
hodný.

Výstavba parkovišt’ logicky navazuje na regeneraci domů na ulici Vlnité a Tilhonově. Slatina
pro tento účel dostala od MMB účelovou dotaci. Zřízením nových parkovišt’ se vyřeší parkovací
problémy v panelovém sídlišti – ulice Dědická, Kroměřížská, Bučovická, Rousínovská a Prostě-
jovská, a to ve třech etapách. Při budování sídlišt’ se nepočítalo, že na jeden byt někdy připadne
i více než jedno auto, a proto musí být využity i vnitrobloky, bohužel na úkor zeleně. I když po
pravdě, dnes na této zeleni stejně auta stojí, ale nelegálně.

Neutěšená je situace s parkováním na Přemyslově náměstí. Řidiči stojí na vozovce podél parku
a tím blokují průjezdnost vozovky a navíc je velmi nebezpečné zde přecházet od Slunečního
dvora do parku a opačně. MČ Chce tuto situaci vyřešit vytvořením zálivů podél parku, a to na
úkor zeleně, ne však zde rostoucích stromů.
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4
Osady

4.1 Osada pod Stránskou skálou

Stále přetrvávají potíže, se kterými se občané již léta potýkají, a to: parkování, nutnost omezení
dopravní rychlosti, úklid veřejných prostor a vozovek a malá informovanost obyvatel o akcích,
které v osadě probíhají. Např. rozsáhlá rekontrukce plynového vedení probíhala na území celé
osady, i když v Aktualitách bylo oznámeno, že se týká Černoviček. Na ulici Stránské se touto akcí
znehodnotila vozovka, stará jen 10 let. O prováděné rekonstrukci plynovodu nebyly informovány
Technické služby Brno-Slatina, které nechaly odtahovat zaparkovaná auta z míst, kde probíhaly
výkopové práce na plynovodu. Blokové čištění zde prostě nemělo být v této době prováděno.

Byla provedena rekonstrukce rozvodu elektrické energie do zahrad na úpatí Stránské skály,
což s povděkem kvitují majitelé přilehlých nemovistostí, protože zde byly velmi časté poruchy.
Starý nefunkční místní rozhlas byl odstraněn. Obyvatelé by stále chtěli mít hřiště na Podstránské,
komplikují to vlastnické vztahy k pozemku (Dopravní podnik města Brna).

Došlo ke změně předsedy osadního výboru. Místo dlouholetého předsedy p. Ing. Lubomíra
Vysočana se předsedou stal p. Vlastimil Hradský.

4.2 Osada Malá Slatina

Osada zde žije svým poklidným životem, dopravní spojení do Slatiny a až do Brna je autobusové,
po půl hodině, jen ve svátcích jsou intervaly velké, až dvě hodiny. Množství starých malých do-
mečků je již přestavěno na větší nebo aspoň výrazně zmodernizováno, takže osada již pozbývá
svůj starobylý charakter. Bylo zde zbudováno parkoviště pro auta a instalovány na hřišti pro děti
nové hrací prvky.
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5
Školství

Školní rok 2010 – 2011.

5.1 Mateřská škola – Jihomoravské náměstí 5

• Zřizovatelem školy je Statutární město Brno MČ Brno-Slatina.
• Škola má 7 tříd pro 181 dětí, na třídu připadá průměrně 26 dětí, na učitele připadá 13 dětí.

169 dětí má zaměstnané matky. Ve školním roce bylo přijato 61 nových dětí, 91 dětí muselo
být odmítnuto. Počet dětí býl zvýšen ze 181 na 191.

• O děti se stará 14 učitelů, z toho 12 má požadovanou kvalifikaci.
• 11 dětem byl odložen povinný nástup na základní školu a tak pokračují v docházce do

mateřské školy.
• Škola má v péči 4 integrované děti se zdravotním postižením.
• Školu v přírodě absolvovalo 41 dětí po dobu 6 dnů.
• V květnu byl pořádán XII. ročník městské sportovní olympiády pro děti předškolního věku

(3-6 let) pod názvem Slunce. voda vzduch - krása, zdraví, život. Letos již po třetí se soutěžilo
o Pohár pro nejšikovnější mateřskou školu.

• Paní ředitelce Havlíčkové a všem pracovníkům školky veřejně projevili své poděkování a
uznání za mimořádný přístup ke své dceři Lindě manželé Honkovi. Dcera trpí poruchou
autistického spektra. Když nastoupila do školky, tak nemluvila, nespolupracovala a měla
záchvaty vzteku. Paní ředitelka zvolila metodu strukturovaného učení, zorganizovala spe-
ciální školení pro učitelky a zajistila pro Lindu asistentku. Díky všem opatřením a dobré
vůli všech zúčastněných se chování dítěte nesmírně zlepšilo vč. pozitivního vývoje schop-
ností. Asociace pomáhající lidem s autismem (APLA) vydává knihu, kde jsou příběhy rodin
s dítětem PAS a příběh rodiny Honkových je v této knize uveden s tím, že jejich příběh
je vzorem, jak se týmu slatinské mateřské školy daří Lindu integrovat mezi zdravé děti a
vůbec kladně působit na rozvoj nemocného dítěte.

• Ředitelkou školy je Mgr. Marcela Havlíčková.

5.2 Základní škola Přemyslovo náměstí 1

• Zřizovatel školy je Statutární město Brno, MČ Brno-Slatina.
• V roce 2008 obdržela škola certifikát propůjčený Asociací českých daltonských škol “Česká

daltonská škola” a to na 4 roky. Škola je zapojena i do projektu Zdravá záda, který garan-
tuje Krajská hygienická stanice a rehabilitační oddělení Dětské nemocnice v Brně v čele s
primářem panem MUDr. Radkem Braunerem.

• Škola má na 1. stupni 10 tříd v 5 ročnících s 202 žáky, při čemž průměr na třídu činí 20,2 žáků.
• Na 2. stupni je 164 žáků v 8 třídách a 4 ročnících, při čemž průměr na třídu činí 20,5 žáků.
• Celkem má škola 18 tříd v 9 ročnících s 366 žáky, při čemž průměr na třídu činí 20,33 žáků.
• Kapacita školy je 400 žáků.
• Ve škole se stravuje 271 žáků a 24 zaměstnanců.
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Masopust v mateřské školce

Nádvoří základní školy na Přemyslově náměstí 1
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• Školní družina má 4 třídy s 140 dětmi a vychovatelé jsou 4, přepočtený stav 3,248.
• Škola má 30 pedagogických pracovníků (přepočtený počet činí 28,5), z toho odborně kva-

lifikovaných je 29 pedagogů. Potěšující je skutečnost, že na škole působí 4 muži učitelé a
všichni ve věku do 35 let.

• Nepedagogických pracovníků je ve škole 5.
• Na škole působí dva pedagogičtí asistenti, každý na půl pracovního úvazku.
• V 1. stupni obdrželo z 202 žáků 142 dětí vyznamenání, 1 žák neprospěl.
• Na 2. stupni prospělo s vyznamenáním 76 žáků z celkového počtu 164 dětí.
• Sníženým 2. stupněm z chování musel být hodnocen 1 žák, což je 0,162 % z celkového počtu

žáků.
• V přijímacím řízení bylo na 4leté gymnázium přijato 6 žáků, na 6leté gymnázium byl přijat

1 žák, na 8leté gymnázium bylo přijato 6 žáků, na studium na středních odborných školách
bylo přijato 20 žáků a na střední odborná učiliště odešli 4 žáci.

• Ředitelka školy rozhodla u 7 dětí o odkladu povinné školní docházky.
• Ve škole je integrováno 8 žáků s vadou dyslexie.
• Od 1. 9. 2010 je škola zapojena do projektu EU peníze školám. V rámci tohoto projektu škola

postupně ve dvou etapách získá 1,8 mil Kč na zřízení moderní počítačové učebny s novými
technologiemi, dvě interaktivní tabule s dotykovým perem a bude podporováno vyučování
vybraných předmětů v anglickém jazyce. Škola má celkem již 4 interaktivní tabule, což je
velice nákladná učební pomůcka.

• Ředitelkou školy je Mgr. Světlana Brankovská.

5.3 Základní škola Jihomoravské náměstí 2

• Zřizovatelem školy je Statutární město Brno, MČ Brno-Slatina.
• Základní škola a mateřská škola na Jihomoravském náměstí je úplná sídlištní škola, uve-

dená do provozu v roce 1985. Od roku 2 000 je škola zapojena do projektu Zdravá škola.
V roce 2010 byla budova školy modernizována (výměna oken, dveří, zateplení fasády a
oprava střechy).

• 1. stupeň (5 ročníků) měl ve školním roce 2010-2011 celkem 9 tříd se 195 žáky, ve třídě bylo
průměrně 21 žáků.

• 2. stupeň (4 ročníky) měl ve školním roce 2010-2011 celkem 6 tříd se 112 žáky, ve třídě bylo
průměrně 18 žáků.

• Celkem měla škola 15 tříd v 9 ročnících se 307 žáky, půměrně bylo ve třídě 20 žáků.
• Kapacita školy je pro 450 dětí.
• Školní družina měla 4 třídy se 100 dětmi, o které se staralo 5 vychovatelů na částečné úvazky,

tedy přepočtený stav vychovatelů činil 3,81.
• Škola měla 24 pedagogických pracovníků (přepočtený stav činil 22,8), všichni odborně kva-

lifikovaní.
• Provoz školy zajišt’ovalo 9 nepedagogických pracovníků.
• Na 1. stupní z celkového počtu žáků 195 prospělo s vyznamenáním 179, prospělo 16 žáků.
• Na 2. stupni z celkového počtu žáků 112 prospělo s vyznamenáním 33 žáků, prospělo 79

žáků.
• Celkem za školu z 307 žáků mělo 212 žáků vyznamenání, prospělo 95 žáků.
• 2.stupeň z chování dostalo 6 žáků, což je 1,95% z celkového počtu žáků.
• Přijímací řízení na střední školu dopadlo následně:

– na 4leté gymnázium odešlo 7 žáků
– na 6leté gymnázium odešli 2 žáci
– na střední odborné školy odešlo 15 žáků
– na střední odborné učiliště odešlo 5 žáků
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Nádvoří základní školy na Jihomoravském náměstí 2

• Odklad povinné školní docházky povolila ředitelka školy 16 dětem.
• Do školy chodil 1 žák s tělesným postižením a 8 žáků s jinými zdravotními postiženími.
• Pod vedení školy je organizačně začleněna i Mateřská škola se sídlem Jihomoravské ná-

městí 4.
• Kapacita mateřské školy byla z 87 dětí zvýšena v roce 2011 na 94 dětí.
• Ředitelkou obou škol je Mgr. Olga Bauerová.

5.4 Integrovaná střední škola polygrafická Brno, Šmahova 110

• Právní forma: příspěvková organizace
• Zřizovatel: Krajský úřad Jihomoravského kraje
• Ředitelkou školy je Ing. Jarmila Šustrová
• Zástupkyně ředitelky, teoretická výuka: Mgr. Dagmar Fránková
• Zástupce ředitelky, praktická výuka: Zdeněk Černohlávek
• Vedoucí učitel odborného výcviku: Bc. Eva Bartesová, od 17.1.2011 Tomáš Pernes
• Školská rada: Bc. Milan Heroudek, předseda, Ing. Lubomír Šmíd, místopředseda a členové

PhDr. Tomáš Jilčík, Karel Štarha, Vendula Hořínková, Mário Pliska

Výsledky maturitních zkoušek:

• počet žáků konajících zkoušku 92
• s vyznamenáním prospělo 13 žáků
• prospělo 69 žáků
• neprospělo 10 žáků
• ke zkoušce nebylo připuštěno 9 žáků
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Přijímací řízení:

• celkem počet přihlášených 369 žáků
• přijato 226 žáků

Projekty realizované ve škole:

• zlepšení podmínek pro využívání ICT ve výuce: na závěr projektu byl 21. 6. 2011 uskutečněn
Den otevřených dveří s Evropskou unií, na kterém se kromě projektu představila celá škola.

• projekt Bez obav – zvládnu to: účastníky projektu byly děti z dětských domovů, zde se sezná-
mily s obory polygrafie

• projekt Edwin: týdenní intenzivní kurz německého a českého jazyka v rámci mezinárodní
spolupráce

• 24. mezinárodní bienále grafického designu: k vidění bylo přes 600 exponátů od 181 autorů
ze 32 zemí

• projekt pišvorky 2010: školu reprezentovaly dva týmy v oblastním kole na gymnáziu na
Tř. kpt. Jaroše v Brně

• seminář kontrola kvality tisku: uspořádala firma GRAFIE CZ přímo pro Integrovanou střední
školu polygrafickou

• exkurze do ofsetové tiskárny POINT CZ s.r.o. v Medlově
• redesign školy: žáci navrhovali nové logo školy – komise však nedoporučila žádný z návrhů

realizovat
• projekt UNIV 2 KRAJE: je to pilotní projekt dalšího vzdělávání pro dospělé v rozsahu 150

hodin vč. certifikátu o absolvování kurzu
• seminář Kulatý stůl: se sociálními partnery Jihomoravského kraje
• beseda o tiskových strojích: japonský výrobce tiskových strojů KOMORI umožnil setkání

s odborníky z praxe
• veletrh v Praze Reklama Polygraf 2011: navštivílo jej 40 žáků s pedagogickým doprovodem
• výstavka ve škole: na Kudelově ulici bylo možno shlédnout práce žáků školy
• soutěž zručnosti mladých knihařů v Martině: žáci obsadili 2. místo z pěti
• exkurze odborných učitelů do firmy S@K LABEL: zde úspěšně pracují i bývalí žáci školy
• exkurze do Velkých Losin: návštěva zámku a ruční papírny ve V. Losinách
• soutěž dovednosti mladých grafiků, Brno: byla to akce na škole s mezinárodní účastí
• odborný kurz fimy MORAVIAPRESS pro zaměstnance ukončený zkouškou a Osvědčením

o absolvování kurzu
• 33. krajské kolo středoškolské odborné činnosti: školu reprezentovaly dvě žákyně, v oblast-

ním kole byly na 3. místě, v krajském kole na 5. místě
• exkurze do výrobny ručního papíru v Želeticích: zúčastnilo se 44 žáků s pedagogy
• exkurze do Model obaly v Opavě: zúčastnili se žáci dvou tříd
• soutěž Svět papíru: jedná se o celostátní soutěž, organizovanou a.s. Ospap v Litoměřicích -

v roce 2010 žákvně školy Š. Knechtová obsadila 3. místo, v roce 2011 žák M. Burian obsadil
2. místo s prací Kalendář

• seminář XV. mezinárodní seminář společenstva českých knihařů: se konal ve Žd’áru nad Sázavou
• zájezd do Osvětimi: zúčastnilo se 43 žáků s pedagogickým doprovodem
• Muzejní noc: žáci oživili knihařskou dílničku v Uličce řemesel v brněnském Technickém mu-

zeu

V tomto školním roce navštěvovalo školu 374 žáků.
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6
Společenský život

6.1 Plesy ve Slatině

K 25. výročí otevření ZŠ a MŠ Brno, Jihomoravské náměstí 2 uspořádala škola 1. společenský ples
dne 11. 2. 2011 ve Slunečním dvoře. Na tomto plese zatančilo 15 párů žáků z 8. a 9. tříd slavnostní
polonézu, kterou s nimi nacvičila Evica Šedová, lektorka taneční školy Dynamic.

Sportovní ples uspořádal SK Slatina dne 4. 2. 2011 v restauraci Las Pegas.
Maškarní ples pro děti uspořádal divadelní soubor J. K. Tyla dne 5. 2. 2011 a dne 21. 5. 2011

proběhl tzv. Pyžamový ples pro děti.

6.2 Kostel povýšení sv. Kříže

Slatinská obec věřících zorganizovala v rámci České katolické charity tzv. Tříkrálovou sbírku.
Malí koledníci za doprovodu dospělé osoby během víkendu 7. – 9. ledna díky slatinským obča-
nům vybrali 19 027 Kč.

Kostel povýšení sv. Kříže
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Energie (plyn, elektr.,voda) 103 147 Kč

Oprava dveře, okna 48 000 Kč

Pojištění 11 000 Kč

Oprava kapličky v M.Slatině 35 956 Kč

Údržba kostela a úklid 9 061 Kč

Květinová výzdoba 8 116 Kč

Dary na misie, Svatopetr.haléř, charita 22 651 Kč

Rekonstrukce el.sítě 71 715 Kč

Služby varhaníka 4 100 Kč

Desátek pro biskupství 28 976 Kč

Rozpis hlavních výdajů

Zůstatek na účtu k 31. 12. 2010 činil 424 529 Kč, zůstatek k 31. 12. 2011 činil 273 966 Kč.

6.3 JUDr. Jan Kux – jeho cesty po stopách našich legionářů v Rusku

Jan Kux uskutečnil již tři cesty po Rusku, aby mapoval stopy po našich bojovnících v Rusku.
První cesta byla do Buzuluku, Bugulmy, Samary a Syzraně. Druhá byla do Sokolova, Charkova,
Bachmače a Kyjeva. Nejdelší cesta byla do Vladivostoku po Sibiřské magistrále. Setkal se s mnoha
pamětníky či obyvateli, kteří si udržují dobré vzpomínky na naše legionáře a ochotně pomáhali
při hledání hrobů i památníků. Je zajímavé, že po tolika letech jsou mnohé hroby či památníky
dobře udržované. Ve Vladivostoku, odkud lodí odjížděli legionáři doslova kolem světa domů,
stojí osmimetrový pylon na jejich památku. V roce 2010 obdržel Jan Kux Cenu Jihomoravského
kraje v oboru Osobnost, jejíž život reprezentuje Jihomoravský kraj a přispívá k jeho věhlasu a dobrému
jménu. Je funkcionářem Svazu bojovníků za svobodu a Čs. obce legionářské.

6.4 Vánoční minitrhy

Pod krásným svítícím vánočním stromem se na Přemyslově náměstí konaly vánoční trhy. Hasiči
postavili typizované prodejní dřevěné stánky a v nich se prodávaly drobné dárečky – květináče,
výrobky ze dřeva, keramika, textilní dárečky, skleněné vitráže, malované sklo, svícny, perníčky,
vánoční cukroví, drátkované šperky, výrobky z korálků a jiné.

Od rána probíhala u Slunečního dvora pravá zabíjačka, prodávaly se zabíjačkové pochoutky,
zahřát se bylo možno medovinkou, grogem, svařeným vínem či jinak zahnat žízeň.

Shlédnout bylo možno vánoční zvyky i vystoupení skupiny historického šermu Lucius, pří-
padně navštívit dílnu Fantázie a sami si vyrobit různé drobnosti.

6.5 Klub důchodců

Klub důchodců má stále kolem 120 členů, někteří jsou v klubu velmi aktivní, jiní méně, každý
podle své povahy.

Klub uskutečnil 7 zájezdů do mad’arského Šoproně a zájezd do elektrárny Dlouhé stráně. Na-
vštívili i manufakturu ve Velkých Losinách, pivovar v Černé Hoře, ochutnávku kuřat v Jižním
Portále, ochutnávku burčáku ve Strachotíně i plavecký areál v Laa an der Thaja. Společnou dovo-
lenou strávili důchodci na Vysočině u Tří studní. Předvánoční čas oslavili besedou s dětmi v MŠ,
tvorbou vánočních ozdob ve Fantázii a konec roku pak silvestrovským posezením.

Paní Čížková vede kroniku klubu. Předsedkyní je Jarka Pešová.
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Baví ABBA revival

6.6 Slatinské kulturní léto

Rozsáhlou veřejnou akcí je Slatinské kulturní léto, které se koná pod záštitou MČ Brno-Slatina.
Koná se vždy na nově upravené části Přemyslova náměstí - Slunečním dvoře. Vystupují zde různé
hudební skupiny, např. Zimour, Rusty Nail, Kamarádi a jiné. Na některých akcích vystupují i sla-
tinští ochotníci se svým představením.

6.7 Knihovna Jiřího Mahena – pobočka ve Slatině

Od 1. ledna má pobočka novou vedoucí. Paní Tomanová, která pobočku úspěšně vedla cca 30 let,
odešla do důchodu. Čtenáři a návštěvníci knihovny s vděkem vzpomínají na její ochotnou a vždy
úsměvnou pomoc při výběru knih.

Svým způsobem je alespoň pro tuto dobu vyřešena hrozba zrušení pobočky ve Slatině, které
potkalo několik brněnských poboček. Záchrana se povedla díky velkému úsilí vedení slatinské
radnice při jednání na ředitelství Mahenovy knihovny.

V úterý 19. dubna byla ve slatinské knihovně beseda VLK – BESTIE NEBO GURU. Přednášel
PhDr. Jaroslav Monte Kvasnica, spisovatel a cestovatel, který bydlí ve Slatině. Pochází z rodin
Charvátů a Farlíků, jejichž členové se ve 20. století významně podíleli na slatinském veřejném
životě.

Po úspěšných knihách J. M. Kvasnici Rapsodie šedých stínů – krajina s vlky a Honba za přízrakem
Gévaudanu vydává spisovatel třetí knihu Jantarové oči. Všechny knihy jsou odborníky velice ce-
něny pro svou komplexnost, která nemá v Evropě obdobu. Všechny tři výpravné publikace jsou
doplněny fotografiemi Filipa Chludila a ilustracemi Ludvíka Kunce.

Internet využilo 519 účastníků, kteří zde strávili 23 570 minut.
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6.8 Slatinské hody

Hodové zábavy začaly již v pátek večer taneční zábavou, pokračovaly v sobotu odpoledne zva-
ním občanů na zábavu, stárci obcházeli domy a zvali občany k účasti. Večer byla opět taneční
zábava, v neděli ráno byla slavnostní hodová mše sv., odpoledne šel Slatinou krojovaný průvod
nejen stárků, ale i množství krojovaných dětí a průvod končil veselicí na Přemyslově náměstí na
Slunečním dvoře. Hody končily večerní taneční zábavou pod lipami na Spartaku.

V roce 2012 bude výročí 35. výročí od znovunavázání na tradici slatinských hodů.
A hody zakončili stárci veršovánkou:

Hody budou, hody byly,
však jen na maličkou chvíli.
Sluníčko letos pěkně pražilo,
na náměstí se živě bavilo.
Byla tu chasa mladá, stará
i krojovaná drobotina tancovala.
Sluší se proto poděkovat všem,
kteří slatinské stárky provázeli
pomocí či milým slovem.
Hasičům, radnici i Restauraci na
Spartaku,
mnoha lidem, i sdružení slatinských
stárků.
Za slatinskou chasu říká velké dík
hlavní stárek Šalomon Jiřík.
Přidává se také jeho stárka
jménem Verča Plhalka.
Příští rok navštivte hody zase,
vždyt’ budou slavit půlkulatiny,
pětatřicet let budou mít v celé své kráse,
tož přijd’te všichni z dědiny.

Stavění máje k hodům
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7
Zájmová činnost

7.1 Občanská sdružení

7.1.1 Občanské sdružení FILIA

V roce 2010 se přestěhovalo do Slatiny neziskové občanské sdružení FILIA, a to do zadního traktu
obchodního centra na Jihomoravském náměstí. Sdružení poskytuje sociální rehabilitaci klientům
s duální diagnózou (mentální postižení v kombinaci s psychickým onemocněním) a provozuje
zde výcvikovou dílnu. Úkolem sociální rehabilitace je připravit klienty na samostatný život a
budoucí pracovní uplatnění a zvýšit jejich šance na trhu práce. Klienti navštěvují i kurzy práce
s PC, miniškoličku angličtiny, účastní se kanisterapie, věnují se zhotovování drobných dárkových
předmětů.

7.1.2 Občanské sdružení rodičů MŠ Jihomoravské náměstí 4

Toto občanské sdružení funguje od září 2007 a jeho cílem je nejen podpora a pomoc školce, ale
také se podílí a spolupracuje s vedením školy na zlepšování jejího materiálního zázemí.

7.1.3 Občanské sdružení Lucius

Občanské sdružení působí ve Slatině již od roku 2000. Zabývá se obdobím gotiky 12. – 15. století.
Za dobu činnosti tohoto občanského sdružení, zabývajícího se zejména historickým šermem, se
narodilo členům sdružení už i několik dětí, někdo odešel, jiní zase přišli. Za 11 let své působnosti
Lucius úspěšně reprezentuje i Slatinu. Vystupuje na různých historických slavnostech, na hradech
a zámcích, dá se říci po celé republice a zpestřili i muzejní noc v Porta Coeli.

Skupina se nezabývá jen šermem, ale i tancem a amatérským divadlem. Působivá jsou večerní
představení s ohněm.

Skupina sdružuje kolem 35 – 40 nadšenců.
Vedoucím je Miroslav Zifčák, spoluzakladatel šermířské skupiny.

7.1.4 Občanské sdružení Slatinští stárci

Účelem tohoto sdružení je organizace akce Slatinské hody. Tato akce je ve Slatině pravděpodobně
nejoblíbenější veřejnou akcí, které se účastní široká slatinská veřejnost.

Dále viz kapitolu 6.7

7.1.5 Občanské sdružení Šikova ulice ve Slatině

Jedná se o sdružení majitelů parcel, přiléhajících k ulicím Šikova a Šlapanická. Účelem bylo vy-
budování kanalizačního a vodovodního řadu podél ulice Šikova. Zasít’ování bylo prováděno ze
soukromých finančních prostředků vlastníků přilehlých pozemků. Celková hodnota díla je cca
3 miliony Kč. Po dokončení díla byly oba řady předány bezplatně firmě Brněnské vodovody a
kanalizace a.s. Brno. Předáním díla byl splněn smysl činnosti občanského sdružení a na valné
hromadě bylo rozhodnuto o jeho zrušení. Zrušení bylo ohlášeno Ministerstvu vnitra ČR.
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Děti hrají holuby v představení Tři oříšky pro Popelku

Předsedou občanského sdružení byl Tomáš Haltmar. Členové výboru Josef Brandýs a Franti-
šek Kuchta. Odborní poradci výboru sdružení: Ing. Miroslav Lob, Jan Čech, Mgr. Petr Jahoda a
Miroslava Buršíková, která zajišt’ovala účetní a finanční agendu akce.

7.1.6 Občanské sdružení Slatinský historický klub

Viz kapitolu 3.3

7.1.7 Občanské sdružení Divadlo Josefa Kajetána Tyla ve Slatině

V repertoáru divadla jsou pohádky Popelka, Potrestaná pýcha a léta již velmi žádaný Mrazík.
Novinkou je veřejné sehrání příběhu Svatý Martin na martinské akci, kterou pro děti i dospělé
pořádá Fantázie ke dni 11. listopadu. Pro dospělé je určeno především představení Denis.

Kromě divadelních přestavení ve Slatině dojíždí slatinští herci i do domovů pro seniory a
domovů pro děti, kde se jim za jejich vystoupení dostává vřelá odezva diváků.

Rozsah aktivit divadelníků zahrnuje i organizaci tzv. Pálení čarodejnic 30. dubna a Mikulášské
nadílky a dětských plesů. Ve spolupráci se Slatinským historickým klubem byla ve slatinské po-
bočce Knihovny Jiřího Mahena realizována výstava slatinských historických divadelních plakátů.

Soubor čítá asi 30 členů, z toho aktivně činných je kolem 15. Mužů, kteří by chtěli hrát diva-
dlo, je stále nedostatek. Se slatinskými divadelníky spolupracují i dva studenti z Konzervatoře
muzických umění Brno.

Předsedou je Mgr. Martin Krytinář.

7.1.8 Občanské sdružení SK Kulečník Slatina

Viz kapitolu 9.7
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7.2 SLATINAREKORD 2011

Pod záštitou starosty MČ Brno-Slatina pana Jiřího Idese se konala zábavná soutěž pro děti. Re-
kordy se zapisovaly do Slatinské knihy rekordů. Soutěžilo se v těchto kategoriích: nejrychlejší
cucal bonbonů, lamač čokolády, pojídač dortů, slatinský sprintér, rychloskákač, šachista a další
disciplíny. V závěru se všichni účastníci zapojili do utvoření nejdelšího hada.

7.3 Hasičský záchranný sbor

Zřizovatelem je MČ Brno-Slatina.
Slatinský sbor dobrovolných hasičů měl a má průběžně kolem 25 členů. Již několik let funguje

družstvo mladých hasičů (starší a mladší žáci) a má přibližně 20 členů. Sbor byl založen v roce
1894 a brzy se bude slavit 120. výročí trvání.

Je technicky dobře vybaven, má novou cisternovou automobilovou stříkačku Tatra a i ostatní
vybavení je na vysoké úrovni.

S profesionálními hasiči jsou v úzkém pracovním spojení nejen při vlastní činnosti, ale i v ob-
lasti preventivně výchovné činnosti na základních školách, tj. např. akce Hasík. Členové sboru
spolupracují ze základními školami, mateřskými školami, při akcích Fantázie, OS Lucius, o ho-
dech a j.

Za rok absolvují průměrně 50 výjezdů na nejrůznější druhy událostí, z toho přibližně dvě
třetiny jsou události ve Slatině. Největší zásah byl při požáru vietnamské tržnice na Olomoucké
ulici. Slatinská jednotka tam byla mezi prvními a na místě zůstala několik hodin do vystřídání.
Byla to obrovská zkouška jak pro slatinské hasiče, tak pro jejich techniku.

Začátkem sezony se slatinští hasiči zúčastnili Memoriálu J. Minaříka, který se konal v Huso-
vicích. Družstvo mužů v něm obsadilo 5. místo a ženské družstvo 4. místo. Na soutěži v Omicích
dosáhli muži s časem 20,7 sec. třetí místo. V soutěži požárního útoku v Ketkovicích ženy s časem
21,95 sec. a muži s časem 24 sec. obsadili druhá místa a dovezli domů dva krásné poháry.

Ve Vranově proběhla soutěž “O putovní pohár starosty Okresního sdužení hasičů Čech, Mo-
ravy a Slezska”. Šestičlenné družstvo mužů se umístilo na 3. místě hned za Ořešínem a Soběšicemi
(časy 372 sec., 408 sec. a Slatina 492 sec.)

V červnu proběhl 2. ročník soutěže mladých hasičů”O putovní pohár starosty.” Soutěž v dis-
ciplíně požární útok byla určena pro kategorie mladší žáci a starší žáci. Přijelo 21 družstev z Brna
a jeho okolí. V kategorii mladších žáků soutěžilo 13 družstev a Slatina obsadila 5. místo časem
27,05 sec. V kategorii starších žáků bojovalo 10 týmů a Slatina obsadila 7. místo s časem 30,67 sec.
Nejlepší družstvo mladších žáků bylo z Útěchova a čas mělo 20,49 sec. Za starší žáky zvítězil tým
z Vinohrad časem 21,29 sec.

V Chrlicích byli starší žáci na 5. místě, v Bohunicích se starší žáci umístili na 3. místě, mladší
žáci na 5. místě. V Jundrově i přes velkou konkurenci a úmorné horko byli starší žáci na 7. místě,
mladší žáci dostali medaile za 3. místo.

V branném závodě v Jehnicích se mladší žáci umístili na 3. místě ze 14 hlídek a hlídka starších
žáků byla na 6. místě z 15 družstev.

Vedoucí slatinské hasičské mládeže je Klára Šikulová.
Velitelem slatinského hasičského sboru je pan Sláma.

7.3.1 Úspěch v New Yorku

Dva profesionální hasiči, bydlící ve Slatině, Stanislav Kalvoda a Radek Málek, se již po několikáté
zúčastnili světových hasičských a policejních her. Úspěch zaznamenali nejen na hrách v minu-
losti, které se konaly v kanadském Vancouveru, nebo vloni v jihokorejském Daegu, ale dokázali
se prosadit i na letošních hrách pořádaných v New Yorku. Tyto historicky největší hry hostily
přes 16 500 sportovců z celého světa a o to byla větší radost ze zisku šesti medailí. I přes nepřízeň
počasí v podobě hurikánu “Irena”, kdy se rušily některé disciplíny, včetně kulturistiky, která je
Radkovou nejsilnější disciplínou. Podařilo se mu však získat bronzovou medaili v páce a stříbr-
nou v silovém Bench pressu. Tento kulturista se nepřipravuje pouze v pracovní době na požární
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stanici na Lidické ulici v Brně, kde slouží, ale tráví spoustu volného času cvičením v posilovně
GymBlueSun ve Slatině. Jeho kolega desetibojař Stanislav Kalvoda, který slouží na stejné stanici,
přispěl do sbírky čtyřmi medailemi. Zlatou za 110 m překážek a třemi stříbrnými ve skoku o tyči,
400 m překážek a 4x400 m štafeta. Tím se stali nejúspěšnějšími sportovci z české reprezentace. Po
zaslouženém odpočinku začala jejich příprava na příští hry, které se budou konat v Sydney.

7.4 Dům dětí a mládeže Fantázie

Rok 2011 znamenal pro Fantázii další nárůst činnosti v pravidelných i příležitostných akcích. Čin-
nost zajišt’uje 8 stálých pracovníků (přepočtený stav 4,75) a 21 externích spolupracovníků. Peda-
gogické vzdělání lektorů zájmových aktivit je na vysokoškolské úrovní, doplňujícího pedagogic-
kého studia nebo pedagogického minima. Další vzdělávání probíhá prostřednictvím metodické
knihovny Fantázie, kurzů, webů s výměnou zkušeností při aktivitách dětí a grantové problema-
tiky (Econnect, Edotace).

Fantázie byla úspěšným řešitelem evropského projektu Učitelé pro zdraví v rámci výzvy č. 3
oblast podpory 1.3 Vzdělávání pro konkurenceschopnost.

Z hlediska materiálního vybavení byla díky projektu prevence kriminality dobudována zvu-
ková izolace hudební zkušebny, vznikla nová místnost pro klubovou činnost a místnost pro sklad
hlíny a keramické pece. Byla provedena výměna osvětlení v klubovnách pro výtvarnou a kera-
mickou činnost.

Bylo realizováno 84 zájmových kroužků, které navštěvovalo 653 osob, z toho 55 dospělých.
Na 161 akcích se zúčastnilo 8 961 dětí a dospělých, z toho bylo 115 výukových programů pro
2 245 dětí brněnských i mimobrněnských základních škol.

Celkem 665 osob se zúčastnilo 25 táborů.
Finanční prostředky na podporu zájmového vzdělávání, akcí a táborů získává Fantázie od MČ

Brno-Slatina, Magistrátu města Brna a vedení Jihomoravského kraje. Získané prostředky umož-
ňují realizaci ekologických výukových programů, táborů a jednorázových akcí pro slatinskou
veřejnost.

Vedoucí je Mgr. Zdena Jemelková.

7.5 Základní organizace svazu zahrádkařů ve Slatině

7.5.1 Základní organizace Podstránská-Černovičky

Hlavním úkolem výboru byla aktivní účast na tvorbě nového územního plánu města Brna, správné
zařazení zahrádek do tohoto návrhu plánu. I tuto organizaci zasáhl záměr MMB rušení zahrádek
v městě Brně a zákaz prodeje pozemků, kde mají obyvatelé osady zahrádky, soukromým oso-
bám. Přesto se členové výboru snaží pomáhat i neorganizovaným zahrádkářům s jejich problémy
– získání pozemku do vlastnictví, zřizování přípojek či zvelebování již stojících chatek.

Výbor spolupracuje s ochranáři NPP Stránské skály, snaží se hlídat, aby se netvořily černé
skládky odpadu.

Předsedou je Ing. Lubomír Vysočan.

7.5.2 Základní organizace Brno-Slatina

Organizace má působnost v tzv. staré Slatině. Její členové stárnou a mladí už nemají o zahrád-
kaření zájem, protože zahrady se z zelinářských a okrajově okrasných zahrad mění na pouze
okrasné a sdružovat se kvůli sekání trávníků není nutné.Přesto má organizace stále kolem 25
členů, kteří se scházejí k výměně informací o pěstitelských novinkách zeleniny, ovoce, hroznů
a jiné pěstitelské tematiky. Každá schůze je doplněna odbornou přednáškou, např. výroba vína,
ochutnávky vína a ovoce apod.

Novým předsedou organizace se stal Karel Červinka místo dlouholetého zasloužilého před-
sedy Oldřicha Haluzy.
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7.6 Český svaz chovatelů – základní organizace číslo 22 Brno-Slatina

Před léty se ke své chovatelské činnosti spojily Maloměřice se Slatinou se sídlem ve Slatině. Když
ale slatinští chovatelé přišli o svůj výstavní areál na nároží ulic Tuřanky a Řípské, přesunulo se
sídlo do Maloměřic, i když zůstal oficielní název Brno-Slatina.

I chovatelství je velmi na ústupu. Ještě před sametovou revolucí v roce 1989 byly výnosy
z chovu drobného zvířectva vítaným příspěvkem do rodinného rozpočtu, v současné době již
málokomu stojí za námahu pěstovat slepice, králíky a jiné drobné zvířectvo, když na trhu je všeho
dost a je to pohodlnější. A tak chovatelství je nyní skutečně jen koníčkem.

Chovatelé se nyní už v Maloměřicích scházejí 4x do roka k výměně pěstitelských zkušeností,
příp. novinek. Vlastní výstavy drobného zvířectva neorganizují, ale zúčastňují se výstav, které
organizují jiné chovatelské spolky v Brně i okolí.

Organizace má jen 14 členů.
Kontaktní osobou pro Slatinu na výbor organizace je Josef Krejčí z ulice Tuřanka.
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8
Životní jubilea a slatinské osobnosti

8.1 Nejstarší slatinská občanka

V listopadu oslavila paní Viktorie Zrnečková 101. narozeniny. Paní Zrnečková to neměla v ži-
votě lehké, její životopis je uveden v naší kronice za rok 2010. Žije nyní u svého syna. K jejímu
významnému jubileu jí přišel blahopřát i pan starosta Jiří Ides a mnoho dalších gratulantů.

8.2 Jubilanti ve Slatině

Členové sociální komise navštívili v roce 2011 celkem 111 jubilantů v následujícím věkovém roz-
ložení:

ženy muži

75 let 19 17

80 let 19 13

85 let 17 4

90 let 7 4

91 let 2 1

92 let 3 1

93 let 1 0

94 let 1 0

97 let 1 0

101 let 1 0

Protože sociální komise nemá k dispozici oficielní evidenci obyvatelstva dle jednotlivých roč-
níků, je někdy obtížné zjistit všechny jubilanty, takže nelze vyloučit, že všichni jubilanti jsou ve-
deni v evidenci.

8.3 Noví slatinští občánci

Vítání nových občánků proběhlo v květnu a listopadu. V květnu přišli rodiče s 16 děvčátky a 21
chlapečky. V listopadu bylo přivítáno 16 děvčátek a 12 chlapečků.

Pozvánky dostávají rodiče, kteří se přihlásí na MČ a mají trvalé bydliště ve Slatině.
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Jaroslav Monte Kvasnica na besedě v knihovně

8.4 Jaroslav Monte Kvasnica

J. M. Kvasnicu je možno potkat ve Slatině v „maskáčích“ v doprovodu dvou krásných malamutů
– černého přímo z Aljašky a bílého získal v Belgii. Je spisovatelem, publicistou a cestovatelem a
jedním z nejvíce uznávaných znalců šelem, zejména vlků v naší republice, ale i celé Evropě. Po
vystudování filosofické fakulty prošel mnoha zaměstnáními, až nyní již 12 let žije na tzv. „volné
noze“ a věnuje se bádání života vlků a publicistické činnosti. Jeho knihy, ale i přednášky, jsou
vysoce fundované a setkávají se vždy s velkým zájmem.

V tomto roce vyšla J. M. Kvasnicovi další „vlčí“ kniha s názvem Jantarové oči. Je to výpravná
publikace s fotografiemi Filipa Chludila a ilustracemi Ludvíka Kunce. V první části knihy – Vlčí
eposy – jsou líčeny fascinující příběhy vlků a lidí, druhá část – Hovory s vlkem – popisuje komu-
nikaci s vlkem a je zajímavá i pro kynology pro jejich práci se psy. Třetí část – Beskydští psanci –
se věnuje malé a ohrožované populaci vlků na moravsko-slovenském pomezí. Závěrečná čtvrtá
část – Čerstvá stopa – se zabývá posledními objevy ze života vlků.

8.5 Za Vladimírem Pajerem

V září odešel navždy pan Vladimír Pajer, přímý účastník osvobozovacích bojů na východní frontě
v II. světové válce, žijící ve Slatině.

Vladimír Pajer se narodil v roce 1924 ve vesnici Libanovka v zemědělské rodině volyňských
Čechů. Po I. světové válce připadla Volyň Polsku a tak absolvoval polskou obecnou školu s čás-
tečnou výukou češtiny. Měšt’anská škola byla jen polská.

Během II. světové války připadla Volyň do sovětské sféry a mnoho z tehdy cca 45 000 Čechů
zde žijících, se chtělo vrátit do Československa. A tak při náboru ke vstupu do československé
armády se přibližně 12 000 Čechů přihlásilo ke vstupu do armády. A Vladimír Pajer také.
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Po krátkém výcviku byl přidělen k minometčíkům a prošel vlastně celou frontu přes kar-
patské boje a Duklu v roce 1944. Boje i podmínky byly tvrdé. Začátkem roku 1945 byl raněn a
léčen v Krosně. Díky zkušenostem ruského lékaře byl úspěšně operován. Když se vrátil znovu
na bojiště, omrzly mu v kruté zimě nohy a znovu byl léčen. Sice jeho téměř beznadějná situace
na vyléčení byla lichá, ale následky si nesl celý život. Třetí zranění jej potkalo už v poválečné
Bratislavě, to ale nebylo moc vážné.

Hned po osvobození Slovenska byl zařazen jako velitel oddílu, který doprovázel transportní
vlaky z Rumunska na Slovensko, které vozily pomoc UNRRA – stroje, různá zařízení, potraviny
a jiné potřebné vybavení obyvatelstvu.

V září 1945 byl v Žatci demobilizován.
Jeden z nejhroznějších zážitků v životě byl masakr ve vesnici Malín. V den, kdy Němci vtrhli

do Malína s úmyslem všechny povraždit a vesnici srovnat se zemí, ležel V. Pajer v místní nemoc-
nici. Když z okna viděl, jak Němci surově vyhánějí obyvatele z domů, podařilo se mu chodbou
utéct do bramborového sklepa pod nemocnicí. Sice hlídka vtrhla i do sklepa, ale tam nebylo osvět-
lení a byl moc veliký, tak V. Pajera nenašli spolu s několika pacienty. Masakr v Malíně skončil
upálením 32 maminek i s malými dětmi v jedné stodole, ostatní byli upáleni v kostele a mnoho
domů hořelo. V Malíně tehdy zahynulo 374 lidí. Zachránili se jen ti, kteří hnali dobytek ven ze
statků za ves a ti, kteří byli schování ve sklepě.

Hrozné válečné zážitky V. Pajer měl i přímo na frontě.
Po válce se už na Volyň nevrátil a zůstal na Moravě ve Strachotíně, kde se v roce 1946 oženil

se slečnou Josefou Polešovskou. Na Moravu se pak přestěhovali i jeho rodiče a sestra Libuše,
provdaná Velecká. Manželům Pajerovým se narodily dvě dcery.

V. Pajer byl zaměstnán v První brněnské strjírně Brno. Jeho koníčkem byla péče o zahradu,
ale i např. pletení košíků. Byl to mimořádně skromný člověk. Poslední dobou zastával funkci
předsedy pobočky Českého svazu bojovníků za svobodu ve Slatině.

V. Pajer se nikdy svou bojovou záslužnou aktivitou nechlubil a ani nežádal různé výhody,
jakých se dožadovali jeho spolubojovníci. Odešel velmi hodný člověk, na kterého bychom neměli
zapomínat.

Čest jeho památce.

Jedna z posledních fotografií Vladimíra Pajera
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9
Sport

9.1 SK Slatina

Předsedou sportovní organizace SK Slatina je Ing. Václav Klajsner.
Heslo: Sport ANO, drogy NE.

9.1.1 Oddíl kopané

Oddíl kopané je největším oddílem v SK Slatina. Navazuje tak na dlouhou tradici slatinského
fotbalu i na všeobecnou oblíbenost tohoto sportu. Je nutno však zdůraznit, že je to také výsledkem
obětavé práce trenérů a vůbec funkcionářů oddílu.

Výsledky v soutěžích:

• Družstvo A – hraje v kategorii A3C-I.B třída dospělých-skupina C a umístilo se na 6. místě
ze 14.

• Družstvo B – hraje v kategorii A2B-III. třída - městská soutěž – sk.B a je na 1. místě z 9.
• Družstvo starších dorostenců hraje krajský přebor starších dorostenců – kategorie C1A a je

na 8. místě.
• Družstvo mladších dorostenců hraje krajský přebor mladších dorostenců – kategorie D1A a

je na 9. místě.
• Družstvo starších žáků hraje v kategorii E2A – 1. třída – skupina A a je na 6. místě.
• Družstvo mladších žáků hraje v kategorii F2A – 1. třída – skupina A – umístilo se na 8.

místě.
• Družstvo „starších pánů“ hraje v městské soutěži seniorů.

Předsedou oddílu je Ing. Michal Nos.

9.1.2 Oddíl kulturistiky

Nejen pro členy sportovního klubu SK Slatina, ale i pro veřejnost, je určena posilovna. Postupně
se daří modernizovat vybavení posilovny. Posilovnu využívají někteří občané i pro rehabilitaci
po operacích kolen či kyčelních kloubů.

Kontaktní osobou je Radim Pernica.

9.1.3 Klub slatinských lyžníků

Členové trenují většinou individuálně, a to v běžeckém lyžování a běhu vůbec. Již v lednu se
konala tzv. Jizerská padesátka. Nejaktivnějším dálkovým běžcem je V. Klajsner, který se účastní
mnoha dálkových běhů v republice.

Kontaktní osobou je Ing. Václav Klajsner, předseda SK Slatina.
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9.1.4 Oddíl stolního tenisu

Oddíl čítá stále kolem 50 členů, z toho je asi 15 dětí.
Dětem se funkcionáři oddílu maximálně věnují. Z Moravské Slavie přišli trenéři třídy A (nej-

vyšší stupeň) Alena Blatná a trenér Michal Ryšavý, což je příslibem odborného růstu především
dětí a mládeže.

Výsledky družstev za uplynulou sezónu:

• Divize: družstvo A je na 8. místě z 12. Vedoucí je Vladimír Jeřábek.
• Krajský přebor I. třídy: družstvo B je na 10. místě z 12. Vedoucí je Radek Zaplatil.
• Krajský přebor II. třídy A: družstvo C je na 9. místě z 12. Vedoucí je Zdeněk Sedláček.
• Městský přebor: družstvo D je na 6. místě z 12. Vedoucí je Amos Dufka.
• Městský přebor: družstvo E je na 7. místě z 12. Vedoucí je Martin Fila.
• Městský přebor: družstvo F je na posledním 12. místě. Vedoucí je Petr Čampa.
• Městská soutěž II. třídy: družstvo G je na 4. místě z 12. Vedoucí je Milan Ondruš.
• Městská soutěž III. třídy:družstvo H je na 1. místě z 12. Vedoucí je František Linhárek.
• Základní soutěž: družstvo I je na 1. místě z 12. Vedoucí je Roman Halický.
• Městský přebor – žáci: žákovské družstvo je na 5. místě z 12. Vedoucí je Petr Čampa.

V žákovském družstvu je několik velmi nadějných hráčů, takže družstvo by se mohlo umístit i
na vyšším místě v tabulce, ale vedení oddílu má snahu, aby si na soutěžní zápasy a jejich pro-
středí zvykli všichni žáci a tak nasazuje do soutěží všechny děti a tím si buduje širší žákovskou
základnu. Je to velice moudré rozhodnutí - děti neodradit a nechat je mít radost ze hry a soutěží.

Dlouholetým předsedou je Petr Čampa.

9.1.5 Oddíl tenisu

Oddíl má k dispozici 4 tenisové kurty v létě, přes zimu si prostor pronajímá pan Miroslav Stehlík,
který zde nechá postavit nafukovací vytápěnou halu se dvěma kurty. V hale se sazba za užívání
haly pohybuje od 250 Kč do 400 Kč v závislosti na denní době a potřebě osvětlení.

Členové klubu, hrající v soutěžích, mají na jaře pracovní povinnost na úpravě hřiště. Muži 15
brigádnických hodin a ženy 8 hodin. Členský příspěvek činí ročně 1 000 Kč, rekreační hráči platí
ročně 2 000 Kč a nemají pracovní povinnost.

Výledky v soutěžích:

• Družstvo A (smíšené) hraje v soutěži 2. třída BA a je na 3. místě z 8. Vedoucí je Karel Velan.
• Družstvo B (smíšené) hraje v soutěži 4. třída DA a je na 5. místě ze 7. Vedoucí je Ing. Jaroslav

Buršík.
• Dorostenci hrají 3. třídu CD a jsou na. místě 4. místě z 6. Vedoucí je Karel Velan.

Na památku 1. výročí nešt’astného úmrtí Ivo Koukoly byl uspořádán turnaj Memoriál Ivo Kou-
koly. Mimořádnou akcí je i Turnaj starosty, kde si zahrají i pozvaní hosté.

Dlouletým předsedou je Ing. Jaroslav Buršík.
Kromě tenisu v rámci SK Slatina je možno ve Slatině ještě provozovat tento sport celoročně

v hale s pevnou stabilní konstrukcí u pana Víta Št’astného na ulici Řípská.

9.2 Česká asociace sportu pro všechny

Organizace má dva oddíly:

• žákyně (děvčata od předškolního věku do 5. třídy) – cvičitelky Marie Konečná a Ing. Lenka
Matyášová

• ženy (lady-aerobic – cvičení pro ženy hlavně středního věku) - cvičitelka Marie Konečná
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Cvičí se vždy po jedné hodině v tělocvičně školy na Jihomoravském náměstí.
ČASPV má 37 členů, z toho 11 dětí a 26 dospělých. Počet dětí se velmi mění, školáci mají různé

jiné aktivity, ale zase přicházejí děvčata ze školek.
M. Konečná je členkou Metodické rady Regionálního centra v Brně.
Ve dnech 10. – 17. července se ve švýcarském městě Lausanne konala 14. gymnaestráda. Děv-

čata ze Slatiny byla součástí České reprezentační výpravy na této akci (Marie Konečná, Lenka
Matyášová, Gabriela Kokešová, Jarmila Nosová, Kamila Mácová, Renata Řičánkova a Anna Grů-
ňová). Hromadná koedukovaná skladba ČASPV s názvem Prázdniny, byla jednou z nejhezčích
skladeb, předvedených na této slavnosti.

Předsedkyní slatinské organizace je Marie Konečná.

9.3 Mistrovství Moravy a Slezska v atletice

Začátkem února se konalo Mistrovství Moravy a Slezska v atletice. V kategorii žactva se podařilo
Michalu Suchánkovi vyhrát sprinterský double a dovézt si dvě zlaté medaile. Po vítězném běhu
na 300 metrů vyhrál i kratší sprint na 150 metrů a tak měl výborně nakročeno k obhajobě medaile
z loňského Mistrovství ČR.

Intenzivní příprava celou zimu se Michalu Suchánkovi vyplatila. Na atletickém Mistrovství
ČR získal v běhu na 300 metrů stříbrnou medaili a zároveň udělal i osobní rekord. Tím se také
nominoval na mezistátní utkání ČR–Chorvatsko–Mad’arsko–Slovinsko–Slovensko v Nitře.

Dále se zúčastnil všech šesti závodů Brněnského běžeckého poháru na 1 500 metrů, kde všechny
závody vyhrál. Gratulace byly zasloužené.

V září hostilo Brno největší atletický mezinárodní závod ve střední Evropě - European Kids
Atletics Games, kde byli účastníci např. z Ruska, V. Británie, Ukrajiny, Malty a jiných zemí. Michal
Suchánek získal dvě medaile, a to v běhu na 60 m a v běhu na 300 m. Jednu medaili získal Přemysl
Klein v hodu oštěpem. Dvě čtvrtá místa obsadila Denisa Stojanovičová a běhu na 60 m a ve skoku
dalekém. Ivan Buša byl pátý v běhu na 1 500 m a Alex Masnikosa byl osmý v běhu na 100 m
překážek.

V říjnu se v Nitře uskutečnilo mezinárodní utkání atletů do 15 let. Slatina tam měla Michala
Suchánka. Ten byl nominován do běhu na 300 m a štafety na 300 m, kde od září 2011 drží český
rekord. V obou bězích se mu podařilo získat stříbrnou medaili a tím pomohl družstvu české
republiky k zisku 2. místa mezi národy. Utkání se zúčastnili nejlepší mladí atleti z Chorvatska,
Slovinska, Mad’arska, Slovenska a ČR.

Děti vede trenér Mgr. Lukáš Plachý.

9.4 Slatinou na in-line bruslích

V Průmyslové zóně v Brně-Slatině se konal největší středoevropský seriál závodů na in-line brus-
lích pro veřejnost bez věkových a výkonnostních limitů LifeInLine Tour. Šéf organizačního týmu
Martin Plecitý chválí trat’ 3 300 metrů dlouhou, která nemá protisměrné otáčky, jako bezpečnou
a kvalitní. Závody jsou připraveny pro děti, pro hobby jezdce, štafety a open mistrovský závod
půl maratonu. Závod CHANCE Českého poháru je pro profesionály z domova i zahraničí.

9.5 Petangue

V červnu se na slatinském boulodromu konalo mistrovství ČR v tomto sportu. Brněnský klub
Carreau ve spolupráci s místním SLOPE hostil nejlepších 32 týmů z České republiky, které prošly
kvalifikačními koly, aby mohly bojovat o nejcennější titul, být Mistrem ČR a zároveň reprezetovat
naši zemi na Evropském šampionátu. Titul obhajovali Ivo Machálek se syny Honzou a Tomášem
z pořadatelského klubu. Jistou účast měli i slatinští borci Pavel Hejl ml. z Brněnských draků a
Milan Hašek ze SLOPE, tedy borci z obou slatinských organizací.
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Mgr. Plachý s M. Suchánkem a D. Stojanovičovou

Běžci na trati slatinského krosu
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9.6 Olympiáda dětí a mládeže v Olomouci

Akce se zúčastnilo přibližně 4 000 sportovců ve věku do 15 let. Součástí byly turnaje v basket-
balu, florbalu, závod v triatlonu, atletice, zpěvu, boxu, plavání a v dalších olympijských sportech.
Vyhlašování vítězů se dělo slavnostním způsobem na hlavním olomouckém náměstí. Ze Slatiny
se do reprezentačního týmu Jihomoravského kraje v atletických soutěžích nominovali tři atleti a
jejich trenér Mgr. Lukáš Plachý. Denisa Stojanovičová získala stříbro ve skoku dalekém výkonem
517 cm a bronz ve štafetě 4x60 m. Michal Suchánek vybojoval stříbro v běhu na 300 m časem
36,29 s. Všechny tři medaile byly vybojovány v osobních rekordech. Tým Jihomoravského kraje
slavil i celkové vítězství v soutěži krajů.

9.7 Slatinský kros

V září proběhl ve Slatině 5. ročník krosového běhu na počest Shiver Kennedyové - zakladatelce
Speciální olympiády a to pod záštitou MČ Brno-Slatina. Jako obvykle jej pořádala VSK Univer-
zita Brno - oddíl atletiky a Speciální olympiáda Česká republika. Tratě pro jednotlivé kategorie
závodníků vedly po chodnících a travnatém povrchu na Terénkách (oddychová lokalita ve svahu
zhruba nad ZŠ Jihomoravské náměstí). Závod měl 13 kategorií závodníků od nejmladších dětiček
s tratí 100m až po muže-veterány s tratí 5 300 m.

Ředitelem závodů byl Mgr. Lukáš Plachý.

9.8 Kulečník ve Slatině

V roce 1999 se skupina nadšenců rozhodla v restauraci U Vedrů založit sportovní oddíl kulečníku
a přihlásit dvě družstva do soutěží v Jihomoravském kraji. Soupeři to vnímali spíše jako recesi
hospodských hráčů, než jako vážný zájem o sport. Respekt si slatinští hráči však velmi brzy zís-
kali, nebot’ ze 4. třídy se postupně vypracovali až do 1. třídy. V té době začínal U Vedrů i Pavel
Böhm, který je v současné době považován za jednoho z nejlepších hráčů v České republice. Na
kontě má 21 titulů Mistra republiky. Dobré jméno šíří po celé Evropě - stal se již čtyřikrát junior-
ským vicemistrem Evropy. Zejména díky jemu se družstvu A (Böhm, Hammer, Osvald, Meitner)
podařilo vybojovat postup do 2. ligy. V sezoně 2011-2012 je čekají takoví borci, jako jsou Poněto-
vice, Ostrava, Havířov, Přerov, Olomouc, AKK Brno či Kroměříž. B družstvo hraje ve 2. třídě a
C družstvo hraje ve 3. třídě.

A družstvo skončilo na 3. místě v 2. lize, B družstvo ve 2. třídě bylo na 3. místě a C družstvo
je na prvním místě a bude hrát o postup.

Vedoucím družstva 2 ligy je Ivan Hammer.
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10
Závěr

Zápisy o dění ve Slatině v roce 2011 končím s vědomím, že i když jsem se o to snažila, možná
neobsáhly všechny zajímavosti ze života slatinských občanů. Přesto doufám, že obraz, který byl
zde podán, obsahuje alespoň rámcové informace. Vzhledem k širokému záběru zmiňovaných
oblastí musím poděkovat za ochotu těm, kteří mně poskytli potřebné údaje.

Chtěla bych poděkovat i všem členům Slatinského historického klubu za podporu, jmenovitě
Ing. Bohumilu Reichstädterovi, CSc. a PhDr. Karlu Janišovi za oponenturu textu kroniky, Ing. Lu-
bomíru Vysočanovi, manželům Emilii a Lubomíru Krejčovým za spolupráci při fotodokumentaci
pro kroniku a Radomíru Černochovi, M.Sc. za provedení grafické úpravy textu kroniky. Můj dík
za ochotnou spolupráci bych chtěla vyslovit i ředitelkám slatinských škol - Mgr. Světlaně Bran-
kovské, Mgr. Olze Bauerové a Mgr. Marcele Havlíčkové a z Integrované sřední školy polygrafické
Tomáši Pernesovi. Nemohu pominout vyslovit svůj vděk za údaje o sportu Ing. Václavu Klajsne-
rovi, Petru Čampovi, Ing. Miloši Bahenskému a Marii Konečné.

Při psaní kroniky se těším podpoře vedení MČ Brno-Slatina a zaměstnanců tohoto úřadu,
čehož si velice vážím a beru to jako velkorysou důvěru v mou objektivnost a nestrannost při
tvorbě kroniky.

Necht’ Slatina i nadále vzkvétá.
Miroslava Buršíková
Červen 2012
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